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Mre. RICHARD (DARLONE) MINOR, 2833 Estara Avenue,
cocktail waitresgs, Holiday Inn Motel, Olympic and Figueroa,
was interviewed concerning any information she might posgess
regarding the assassination of Scnator ROBLRT F. KENNEDY.
She advised as follows:

She was employed at the Aubassador Hotel, Los Angelcs,
ag a waitress in the coifee shop during the late afternoon
and evening hours of Tuesday, June 4, 1968. She “clocked out"
from her job at 12:11 a.m., June 5, 1958. She then proceeded
O her automobile which was parked in the rear lot of the hotel.
She departed from the hotel via the north driveway. As she
approached Wilshire Boulevard, she heard over the radio that
Senator KINNEDY had been shot in the hotel.

In performing her duties as a waltress in the coffee
Shop, she recalls that she served a number of people uwho were
in the KuNNEDY entourage. She also served many young people
who were discussing Scnator XENNEDY and his political campaign.
None of the conversations which she overheard was of a derogatory
nature. She overheard nothing which led her %0 suspect a plot
against Senator KENNLDY's 1life. Further, she does not recall
that she saw SIRHAN SIRHAN in the coffee shop during the evening
of June 4, 1968,

- - . .
5/20 s [ les i ia
/20/68 . Los Angeles, Cali.ornis ile #

- 68 -

Log Angeles 56-155

On

SA RICHARD X, SCHWAB/sro

5 ’y
by Date dictated 6/20/68

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It 1s the property of the FBI and 15 loaned to

your agency; it and 1ts contents are not to be distributed outside your agency.

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



FD-302 (Rev. 4-15-64) ‘ ‘

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date

el

6/18/63

JUAN MANUEL PENA, 759 Catalina Strxeet, Los Angeles,
California, born June 26, 1944, Michuacon, Mexico, advised
that he is a houseman employed in the Housekeeping Department
of the Ambassador Hotel.

PENA advised that he reported for work at 11:00 p.nm.
on June 4, 1968 and terminated that shift of duty at 7:00 a.m.
on June 5, 1968,

PENA stated that at the time of tle shooting of Senator
ROBERT F, KENNEDY he was in the boulevard storeroom on the
floor below the Fmbassy Room and learned of the shooting of
Senator KENNEDY from other employees. He stated that he did

pgt see the incident and had no first hand knowledge concerning
it.

PENA was shown a photograph of SIRHAN SIRHAN and
advised that to his knowledge he had not seen this individual
in persons.
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ROBERT ROSE, also known as Bob Rose, West Coast
representative, Chicago Daily News, 5670 Wilshire Boulevard,
phone 933-7571, advised that on June 4, 1968 he proceeded to
the Ambassador Hotel to cover Senator ROBERT F. KENNEDY and
the California primary elections. He heard Senator KENNEDY's
speech in the Embassy Room at approximately midnight but due
to the time difference between Los Angeles and Chicago where
his news 1s published, he left the room before the speech ended.
He returned to his room in the Ambassador Hotel which he recalls
as being Room Number 2115 and which he had previously rented.
While composing a story for his paper and watching his television
he heard of the shooting.

ROSE stated he does not recall seeing anyone in a
polka dot dress at any time during the evening or seeing
SIRHAN BISHARA STRHAN.
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1 Date _ 6/28/68

JOHN H., AHRNDT, Area Chairman, KENNEDY for President
Committee, was interviewed at his residence, 15124 Garfield
and he furnished the following information:

At about 10:00 p.m. on June 4, 1968, he went with
CHERYL MOORE to the Ambassador, 3400 Wilshire Boulevard,
Los Angeles, California, where he was to meet Dr ROSS MILLER.
At approximately 10:30 p.m. he met Dr. MILLER at the entrance
to the CocoanutGrove and together they went to the room
which had been set up as a press room. They watched
Senator ROBERT F. KENNEDY's victory speech on television.

After the speech they were to get together with
some of the members of the KENNEDY party, who had worked with
him in the Compton area,and go out for something to eat. As
they were standing outside the door to the press room, a girl
came by saying that someone had been shot. At this point
Dr. MILLER left to see if he could render aid to the injured
party. He and Miss MOORE remained in the area of the press
room and did not realize that the injured party was Senator
KENNEDY until someone in an effort to quiet the crowd said,
"You can't help the Senator by screaming".

He and Miss MOORE stayed at the Ambassador Hotel
until about 3:30 a.m., when they went to the Central Receiving
Hospital to see if they could find Dr. MILLER or any of the
people that were to meet them for dinner When they could

find no one at Central Receiving Hospital, they returned to
their homes.

AHRNDT advised that he recalls seeing nothing
irregular at the Ambassador Hotel prior to the shooting. He
observed a photograph of SIRHAN BISHARA SIRHAN and advised he
does not recall seeing this man at the Ambassador Hotel.
However, he stated that sometime between May 12 and 18, 1968,
while at KENNEDY Headdquarters in Downtown Los Angeles, he is
quite certain he saw SIRHAN. He explained that a meeting had
been called of the area chairmen vorking on the KENNEDY for

on 6/21/68 ot Paramount, California rile 4 LOS Angeles 56-156

- 73 -
by SA RICHARD P. DOUCETTE/mmc Date dictated 6/24/68

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It 1s the property of the FBI and 1s loaned to
your agency; 1t and 1its contents are not to be distributed outside your agency.

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



@

2
TA 56-156

President Committee so that areas for distributing literature
could be assigned. He was assigned one of the areas and is
quite certain while picking up literature he observed SIRHAN.
At that time he was accompanied by VICTORIA NELSON. He is

not certain if she saw SIRHAN. AHRNDT stated that LES GUTHMAN,

Loe Angeles Area Chairman, Students for KENNEDY, was in charge
of the meeting & KENNEDY Headquarters and may have additional
information concerning who was at the meeting.

While at the Ambassador Hotel on June 4-5, 1968,
AHRNDT observed the following individuals: DENNIS LOPEZ,
TERRY DRINKWATER (CBS newsman) and GENE BARRY. AHRNDT further
advised that CARLTON HAYES has told him that he was at the
Ambassador Hotel on June 4, 1968.
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WILLIAM BARRY, 156 Gverlook Road, New York City,
New York, (914~WT4-4 541) advised Lh&b he was a Securiity

Officer hs»iwnad to the official KENMEDY party. He related
that bhe accsm%anlcd Senator KUNKEDY ever since he entered the

<>
-

primayy presidential campaign.

BAREY related that he accompanied Senator REMITEDY
on his recent West Coast campaign and was his personal
representative inm both the Ovegon and Los Angeles primaries.
He related that during these travels, he at no time chserved
SINHAN SIRHAN, Senator KENKIDY's sna&ecLe& assassin, He
related that Lhe crowd was extrame?y larpe at the Ambassador
Hotal on the nlght vben Senator KENIEDY gave his viectory

speach. He mentionzd that a large number of Latin Americans
ere in ahtendance.

BARRY advised that it was often Senatow RENUEDY's
habit to depart a specific area oir podium by walking divectly
through the crowd rather than by ancther designated exit.
After Spnatoy KENNEDY's victery speech, an unknown individual,
possibly known to FRED DUTTON stated "come this way' and
directed the Senator toward the kitchen h&11Vﬂy° Tha Senater
left the podium and departed the area by the rear exit be-
hind the stage and epproached a hallway as BASRY assisted
Mrs, EKENNEDY from the podiun. Mrs. KENNEDY celd RARRY Yo

stay with the Senatoer."

°

BARRY advised chat it was planned that Senator
ZENMEDY woi et € o % .
FENMEDY would attend an officlal celebration party with
va'ﬁnteer vorkers of his campaign in the subbasemsnt avea

&
after his victory spaech. bhe reloted hau the Sevatcor would
approach this area by turning lett at the hallvay
2ly hehind the tace area. Instea i, according o
HA%RYQ the Sznator turned right after this unknown individual
directed him in that direction and proceaded through the

by
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BARRY fought his TlV througn a dense crewd iv an
effort to circle the Senator's right flark and ta;e his cus
tomary PDSILl n immedietely in front of or KENNEDY.

BAR RV added that someone decided that it wa best LbaL the

et their early
rorning staries to thelr respective papers beforce going te the
victory pariy in another room.

As BARRY was fighting his way through the crowd
along the wall to the Senator's right and as he was directly
cpposite him, he heard a sound vhich wvesembled a firecracker.
BARRY charged through the crowd divectly toward Senator
FEMNEDY and observed a white male with a gun. BARRY capture
this man, struck him twlce and in attompting to getb a headlock
on the man, the gun fell on a nearby table. The crovwd was
intense and struck at the assailant and BARRY. His concern
wag to protect the assallart and at the same time render
immediate aid to Senator KENNELY, DARRY called BOOSLVELT

rofessional footrball player) te hold and protect the

£ C
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GRIER (p es
assallant and at the came time, directed RAFER JORNSON to

pick up the gun vhich vas Lyiu 3 on the table, BARRY said
that during the switch, the assailant somchow agaln recovered
the gun as hc made his way towawrd Senator KERND an As he
approached the avea where Senator KENIEDY vas Laanﬂs he had
to fight back tha crowd which was practically standing on
the Senator. He placed a jackei underneath the Senator's
head and the Jos Angeles Police Deparctment arrvived at the
scene approximately sis or seven minuiss later,

t inasmuch as the assailant
Lcan, he was in no way distinguist
in the Ambassader Hetel or & 1¢rge
gathered for the Senator's victory
did nct obsevve the iadividual
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Date

JUAN BRADEW, Chairman of Women For Kennedy
Campaign in California, at time of assassination cf
Senctor RCBERT F. KENNEDY, was interviewed at the
New York Office of Governor NELSON RCCKEFELLER by Special
Agents JOHN BRADSHAV, J "R. and JAMES PETER BOLAI'D,

M»s. BRADEN advised that the last minute change
following the KENNFDY victory speech resulted in hif taking
a different rouse from the stave, was apparertly
a spur-of-the-moment situation, pcsziblyv arranged Ly’

Mr. UNO {(Phenetic), Manager of the Ambassador Hotel.

She stated however, that she does not wish this statement
attributea to rer, however, in that it is only an
assum.tion -0 her part. She stated there was no prior
knowledge to her or to any of her associates tc her
knowledce, of the last minute change which resuited in
KENNEDY procee ing in the dlrectlon of the Colonial
Room ravher than to the Ambassador Ballroom wlierc he
was supposed to meet his bupporuers.

Mrs. BRADEN stated while in California, that
she had, on variosus occasicns, been in the company of
Senator KENNEDY, however, just prior %o and Auring _ . .. . aco....-
. the shooting she was on the fifth floor of the “- Teen el oA
-~ --Ambassador Hotel. . Che ncver saw SINEAN SIRAS ab an” Pl - ML et -
time to her knowledge.

Mrs. BRASEN further indicated that she was
wnable to furnish any information of pertinence
surrounding events connected with the assassinasion.

Mis. BRADEN's WNew York City address 1s 175
East 62nd Street, New Yerk City, Apartment 8B. ) 4
Her televinone number is 838-54 468, Her husband is ) : .
THOMAS BRADEN.

77
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Date . July 3, 1968

THOMAS W, BRADEN, writer and former owner, Oceanside
Bilade Tribune Newspaper, 1331 South Pacifilc Street, Oceanside,
California, advised he was Senator KENNEDY's Northern California
Coordinator and handled matters concerning the Senator's campaign
in San Francisco, California for approximately two weeks prior
to June 4, 1968, He said he flew to Los hgeles the afterncon
of June 4, 1968 and joined Senator KENNEDY at his sulte on the
Tifth floor of the Ambassador Hotel, along with about thirty
other supporters, He gaid during the early evening he was
in the main ballroom of the hotel with KENNEDY supporters
and he noted nothing unusual and he had no reason to be
guspicioug of any person in the ballroom, He was unable to
identify photograph of ADEL, SHARIF, MARY, SAIDALLAH, MUNIR
or SIRHAN B, SIRHAN as being a person he saw at any time in
the hotel that evening, He was unable to furnish any information
concerning SIRHAN B, .SIRHAN, He could not furniszh any information
which might, in any menner, have a c¢-onnection with the
agsassgination,

He maid he was with Senator KENNEDY in his room
shortly before the Senator left to appear on television in
the main ballroom and as the Senator was leaving, JOHN GLENN
suggested he (BRADEN) and TED WHITE, remain in the room and
watch the Senator‘s appearance on television, BRADEN said
he and WHITE agreed with GLENN's suggestion, whereupon,
Senator KENNEDY guggested they leave then and go to "The
Factory" a Beverly Hills nightclub, and he would meet them
there in twenty minutes. According to BRADEN, earlier that
evening the Senator had made arramgements for.a small party
of friends to meet at that nightclub, ’

BRADEN said they watched the Senator on television
for the first part of his speech from the main ballroom,
left the room before it ended and while walking in the hotel
toward the elevator on the fifth floor, PROVY (LNU), Mrs.
JACQUELINE KENNEDY'!s ex-maid, rushed up to them and said the
Senator had been ghot, Thereafter, an unnamed manager at the
hotel told him and WHITE to guard the Senator's room whereupon
they returned to the room and protected the ares,

‘8
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BRADEN said he had no personal knowledge of the reason
Senator KENNEDY proceeded in the direction of the Colonigl Room
rather than the ballroom where his supporters were however, he
had conversation with BILL BARRY, while traveling on the funeral
train on June 8, 1968 concerning the change. He said BARRY
told him he and another person, possibly JERRY BRUNO (phonetic),
had checked the area the Senator was to have proceeded and that
the Senator, without prior notice told him, "let's go this way",
thereby causing BARRY to be behind the Senator as BARRY had
planned on going in the direction of the ballroom to meet the
Senator's supporters. Continuing, BRADEN further said BARRY
told him, "I .kicked Sirhan off the platform three times while
the Senator was behind the microphone", referring to the evening
of June 4, 1968. He said BARRY felt very badly during the trip
and he did not know if he would recall their conversation.

BRADEN said he had heard a rumor from an unrecalled
source that it was Mr. UNO (phonetic), Banquet Manager of the
hotel who was the person who suggested the Senator proceed in
the direction of the ColopislRoom. BRADEN szid the Senator had
a definite practice of following the suggestion of advisors
when in..crowds and it was BRADEN's opinion someone suggested to
the Senator he walk in the direction he did, as it was a short
way out or gave him some other quick reason which caused him to
change his previous plan of departure from the ballroom.
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GERALD BRUNO, Upstate Representative of Senator
ROBERT F. KENNEDY, Room 374, Federal Building, Syracuse,
New York, advised he was appointed to his present position
by the late Senator KENNEDY in 1965. He said that shortly
after he arrived in Syracuse, New York, to set up his office,
GARY DEDELL introduced himself and advised BRUNO that he,
DEDELL, had also applied to Senator KENNEDY for the position
of Upstate Representative. DEDELL thereafter offered his help
in finding a residence for BRUNO and his family. BRUNO said
DEDELL's family operates a printing business in Syracuse,
N.Y. and DEDELL came to the office frequently to pass out
advertising items such as pens, pencils and the like. BRUNO
sald he soon came to realize that DEDELL was a name dropper
and hanger-on and he avoided him as much as he could and
finally he told DEDELL that he should stay away from the
office.

BRUNO said that on June 5, 1968, he was at the
Good Samaritan Hospital in Los Angeles, California, where
Senator KENNEDY was taken after he was shot. Sometime during
that day DEDELL called the hospital and asked for BRUNO,
The call was answered by PETER SMITH, an advance man for
Senator KENNEDY's campaign. DEDELL told SMITH that he was
a friend of BRUNO and asked SMITH to find out from BRUNO whether
BRUNO wanted DEDELL to bring Mrs. BRUNO and BRUNC's daughter
to Los Angeles. BRUNO said this was the first time in about
two years that DEDELL had tried to contact him. When SMITH
delivered DEDELL's message, BRUNO told SMITH that DEDELL was
a name dropper and just a hanger on and to ignore the call.’

BRUNO said that his contacts with DEDELL were only
casual and he had considered DEDELL to be a pest.

eo
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Date. 6/18/68

1 :
OERALD BRUNO, 210 Lansdowne Road, advised he
. was acting as an advance representacive for Sensator ;
ROBIRT ¥ . KENNEDY during the prirary election campaigns

and had acted in the capacity dwing the California
primaries, .

On June &, 1968,he left the Ambassador Hotel,
Los Angeles, California, sbout 10:30 p.n., and proceeded
by taxi to the Los Angeles Airport. He boarded an 11:30
p.m, flight emroute to Buffalo, New York. During te
£light, he was informed that Senator RENNEDY had been
shot and he made arrangements to leave the flight at
Cleveland, Chio, and return to Los Angeles, He arrived
back in Los Angeles about 10:30 a.m, on June 5, 1968.

He said he knew nothing of the itinerary or
plans Sengtor KENNEDY had on June 4 or 5, 1968, as
another advance representative was handling those
details in Los Angeles,

| 31
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, Mr. JACK C. OROSE, Assistant to JESSE M. UNRUE,
. Spesker of the Assembly, Statée of California, home address

. 6118 Dakridge Way, Sacramento, furnished the following
infarmation: :

: on June 4, 1963, he was with Mr. UNRUH in the
swlbe of rooms on the fifth floor of the Axbassador Hotel,
Los Angeles, California, along with Senator KENNEDY and his.
staff, auaiting the results of the Californis Presidential
. Primary. People in tka-hallroom off tha lobby wers walting .
for Senator ROBERT P, KENHEDY to come down o address them
end vere gettlng restless., Someone suggested that Mr. UNRUH
go down to spesk to them. He accompanied lixr.  UNRUH to- the
ballroom where Mr, UHRUH addressed the group at appioximately
11:20 p.m. At sbout 11:45 p.m., Mr, UiRUY raquested he go 4o
gel Senator KERNEDY end hlg party as it appeared there gore
sufflelent ballots reporxted in for Sanajor KENNEDY to -claim
vietory. He procesded through the hallway and went to the
glngle elevatoy at the south end of -the building and went to
the fiTth floor: as he t2d the slevaior ha obgerved the
Senctoy, FRED DUTTON, IILL BARRY, and about ten or fifteen othex
people coming dovn the nall. It wae sugrested they take the
larzeyr elevabtor bacause of the slze of the group. They took
‘thiz elevator and exitad towards the lobby of the hotel. As they
enarged from the elevator somsone from the group, possibly '
Kr. FRED DUTION, or FRALK MANXIEWICZ suggested they go through
the lobby corridor and through the c¢rowd in the room to get to
the stage, however, Sanator KEUNEDY decided.to aveid the crowd
and go to the platform by way of the Colonial Room and the:
hallway which lsads to the stage. -

: When they arrived at the stege he found 1t was
Jon packed and decided to atay at the foot of the stage.
- Followlng the Senstox's speech, the Senator nroceeded to
wolk 4o his right towards s -table where PIERRE SALINGER —
and DICK KLINE wore ssated, however, soméone (unknown to

6/13/68 Sacramento,. Gali;omia . 80 62-76
8
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him) but vhom he believes was in a tuxedo, pointed him in
the directioh of the rear of the stage. AL this point he
himself left the room and went directly back to the fifth
floor and was not aware that the Senctor had been shol until
he heard 1t on TV. Hez added that during the evening he made
several brips through the kitchen bub at no tlme did he ever
see SIRHAN BISHARA SIRHAY nor had he ever seen SIRHAN beforxa
or pince, except forx photographs appearing in newspapers.

£ any formal plans

He stabted he uwas not aware of ai
for_the Senabtor Lo address the press or of any proescribed
voule that the Sonasor was to teke to snd from the stage.
The only plannad affaiy he was awave of wos a victory

celebration to take place at the "FPactory"; a discotheque
in Hollywood, California, 40 which he as a member of
-Mr. UWHRUH's gtaff, hod besn Invived,

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176
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RICHARD C. DRAYNE, residence 3241 Livingston Street,
N. W., Washington, D. C., the Press Secretary of Senator
EDWARD KENNEDY advised he was the Assistant Press Secretary
to Senator ROBERT KENNEDY during his presidential campaign.

DRAYNE stated about an hour before Senator KENNEDY
made his victory speech, PIERRE SALINGER had stated that
it was all arranged for Senator KENNEDY to go to the Colonial
Room after the victory speech to talk to the writing press.

DRAYNE stated that he had earlier walked through the
passageway through which Senator KENNEDY was shot, however,
he noted nothing that caught his eye and he believed that
the suspected assassin SIRHAN SIRHAN had probably been hidden
in the passageway.

DRAYNE stated that he was in the Colonial Room with
the press when he heard shots, and by the time he entered
the passageway, Senator KENNEDY was on the floor.

DRAYNE said he did not recall ever seeing STRHAN
SIRHAN during the campaign.of Senator KENNEDY,.
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. ‘ : beto____Jume 15, 1968

JAVES 3, DU, also kunovn as JIM DURH, Apariuent 53,
200 Todlmmter Avenue, Bryte, Californis, was intervicwed in the
Spervsmento Field Of£fice, DUNH advised thot be had been a member
of the late Somator KEWMNEDY's staff fzom April 3, 1968, unril
FENHEDY's death. He stated he was a member of the press staff
snd handled a1l radlo news veleages and generally recoxded all
of the Senator's speeches, He stated that duping the election
night, he was stotioned behind the curtains. As the Senstor was
pearing the end of his spesch, he asked vhich wey the Senstor
and his party vew going to go and he said scmeome told him they
vere going to exit to the left. He said he bad no idea of vhere
the door to the left led” . but when REMEDY finished his spesach,
he want by the deor and signaled teo the group that wos with
KENREDY ¢they were to go to the left and, instead, thay all went
to the right. He stated that as foxr ag he knew, there had not
bean any last minute chenges follouwing the Senatents victory
gpeeeh and he bad no idea who wmight have called the press con-
ey araTac

DU stated that he was prebably seven or eight
people in back of the group with the fenatowr and he heard
Five shots and at the time hs was pogsitive that they vere
shotg, not anything else., He stated that after that he got
up close, saw the Senator was down, and he tried o heep
people avay snd get thom out and he has very little wecol-
Izction of vhat e¢lse might hegve hoppened during that parti-
cular pericd. He staeted that after they had zemoved Senator
FEURERY, he went up to his room and stayed there for a day
and g half,
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ANN PZRGUSON was interviewed at her place of
employment, 7250 West Beverly Boulevard, at which time she
furnished the following information:

She was a volunteer for Senator ROBERT F. KENNEDY
and at approximately 6:15 pm, on June 4, 1968, she and BILL
COX went to the Ambassador Hotel to await the results of the
California primary. Upon arriving at the hotel, both she
and COX went directly to the Embassy Room where they remained

until about 10:30, or 11:00 pm, when she went to the Ballroom
to get a drink.

After getting the drink in the Ballroom, the guard
at the door to the Embassy Room would not allow her to re-
enter the room. She then went to the Ppress Room, where the
guard allowed her to enter the kitchen, and by passing
through the kitchen, she returned to the Embassy Room. A%
the time of passing through the kitchen, she noticed no
one, but in an area adjacent to the kitchen, she found a small
room full of men she had not seen before and whom she
assumed were members of the press.

She was in the HEmbassy Room during Senator
KENNEDY's victory speech standing near the back of the crowd.
After Senator KENNEDY had finished his speech, ERWIN STROLL,
who was standing near the kitchen door, beckoned to her to
follow him out of the kitchen. At this point, Senator
KENNEDY had left the podium and was passing through the
kitchen., The reason STROLL had attempted to have her follow
him was because he, STROLL, had a gift which he was going to
present to Senator KENNEDY, and she was supposed to be
present when the gift was received.

As she was attempting to get to this door, STROLL
went through the door and disappeared into the crowd. Just a
few moments after he disappeared she heard several bangs
which sounded like breaking balloons. After these bangs,

7/2/68 Los Angeles, California Los Angeles 56-156
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STROLI. comes back through the door and says to her, "My
God, ANN, I'm shot." At first she did not believe STROLL
and thought that he was just joking again, but she then
noticed the blood on his leg. She then called for BILL COX
to help ERWIN., COX came to ERWIN and along with DAVID
ESQUITH helped STROLL out of the Embassy Room.

About this time a man said that BOBBY KENNEDY
has been shot and she calledout for a doctor. At the same
time, as she was calling for a doctor, a woman aided by a
man came out of the same door that STROLL had come from.
This woman had blood on her face, but she yas walking.

By now several people viere shouting for doctors, and someone
Wwas requesting that the crowd stand back. Still later some-
one askedfor ice.

At this point, BILL COX returned to the Embassy
Room and askedher if she was okay. Then she and BILL left
the Embassy Room and me: Mrs. TIFFANY JONAS, who was crying
and saying that they should be with ERWIN since he has been
hurt. Mrs. FERGUSON then drove herself, TIFFANY JONAS, and
BILL COX to the Central Receiving Hospital, where they
stayed until ERWIN STROLL's parents arrived at the hospital.

After STROLL's parents arrived at the hospital,
she returned to the Ambassador Hotel with DAVID ESQUITH.

ESQUITH picked up his car and they both returned to their
homes,

FERGUSON observed a photograph of SIRHAN BISHARA
SIRHAN and advised that she does not recall seeing him at
the Ambassador Hotel on June 4, 1968, but recalls seeing ’
someone resembling him at the Kennedy For President Headquarters,
Wilshire Boulevard, on Tuesday, June 3, 1968. She said that
she could not positively identify this man as being SIRHAN,
but thought that there was a close resemblance. The man she
saw at the headquarters had on a white shirt and tan trousers.
She does not recall what this man was doing at the headquarters.

- 87 -
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JOHN W. GALIIVAN, JR., also known as JACK and
YCHAMPY advised he is e resgsident of 17th South 12th
Last, Salt lLake City, Utah, telephone 363-08545, Mr.
CGALLIVAN advised that in recent years he has been in
regular travel status and has no permanent address,
however, the above address is that of his father and
mother and he can be reached through them in time. Me.
GALLIVAN advised his father, JOHN W. GALLIVAN, SR,.,, is
the publisher of the Salt Lake City Tribune, the morning
newspaper.

Mr. GALLIVAN advised he had been in constant
travel status as & member of the Senator ROBERT F,
KENNEDY staff since April 1, 1968. He has been employed
in the position of Advance Man., He advised that in this
capacity he has done extensive travelling throughout
the United States in behalf of the Presidential Candidacy
of Senator ROBERT F. KENMEY.

On Monday, June 3, 1968, Mr. GALLIVAN was
in San Francisco, California, with the KENNEDY staff
and there joined the Kennedy party at the San Francisco
Municipal Airport about 2:00 PM at the American Airlines
Maintenance Base. He advised that following the period
when the stalff assembled the Kennedy plane left the San
Francisco Airport and travelled te Long Beach Airport
or to the Los Angeles International Airport, the =axact
place not recalled. He advised that he had spent time
in and about Los Angeles travelling in mctorcadss with
the Presidential Candidate until approximately 7:30
or 8:00 PM on June 3, 1968, following which time the
group had returned to the Kennedy plane at the airpoxrt.

According to GALLIVAN he and JERRY BRUWO,
the Senator's personal Advance lan, or Chief Advance
Man, left the par¥ and went to the Ambassador Hotel,
noking:one brief stop at the Kennedy Headquarters en
route, along Wilshire Boulevard in Los Angeles. He
advised that he and BRUNO registered at the Ambassador
and had dinner at the lotel. BRUNO then went to his room
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for the night and GALLIVAW went t¢ the bar where he visited
with friends until apvroxinately 1:30 A, Tuesday, June U,
1868, Ile then raturned to his hotel rocm,

CGALLIVAN advised that he and others of the
Kennedy staff had relaxed srocund the hotel during nost
of the day on June 4, 1968. until approximately 7:30 PM,
He advised that at this time he met PETE SMITH. whe was
Senator KLNNELY's Advance Man for the day. He advised
that he and SHITH went to the 5th floor suite at the
Ambassador Hotel where the KENNEDYs and their friends
were having a party. He advised that members of the
press and family and close perscnal associletes were
there and they socialized and watched the television
proceedings and television returns concern ¢ﬁg the
election of thaet day. Mr. GALLIVAN advissd that at
about 11:15 or 11:30 PM it appeared that the time had
-arrived for Senator KENNEDY "3 appearance in the Ambassador
Hotel bailroom. He stated thet ‘hc group sssembled 3
the reoom, left the room with the Senstor and went to
the 5th floor elevator. He advised that he had been with
an individual known conly te him as “UNO" last name uakacwn,
He stated that UNDO was a hotel saployce whom he had
engaged to show him zround the hotel and assist him
in directing the Senater from various places within
the building.

GALLIVAI] acdvised that he had arrenged for the
elevator to be held on the §HLh fleoor for Senator
KENIEDY and party snd when the group errived they

got in the elevator. He stated that Senetor KELHELY
in7uired as to vhether or not this elevator would go
into the lobby and on Jearaing that it wos ine 1o“hj
elevator the Senator stated something to the coffect
that "I doa't waat to go tthUzh the lobby., I would
rather go through the back va Mr. SALLIVAN advised
that he wves certalin there was no thought at thnat time
concaerning XLLHNZDY s safety, Lut that KEMHEDY had been
fightirg large crowds. was tired. and did not wish to
expose hirxself te another large crowd before his talk.
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Mr. GALLIVAN advised that when Senator KENNEDY
desired to go a different route UNO directed the group
to a nearby elevator which was a service elevator and
the group entered the elevator and went down to the
ballroom level. GALLIVAN advised that as they left
the elevator he, GALLIVAN, followed UNO and the parly,
tncluding Senator KENNEDY, follewed him, He stated
they went out of the elevator and into a hotel werk
area en route to the ballroom. He stated he was not
watching Senator KENNEDY, but was going ahead of the
party and clearing people out of the way. Mr. GALLIVAN
advised that he and Senator XKENNEDY's party enterecd
the ballrcom from a door near the side of the platform.
GALLIVAN stated that he had stepped aside and allowed
Senator XEMNEDY, his wife, and other dignitaries to
take the platform. He stated he then entered the plat.
form himself, made some arrangements with the news nedia
to obtain photgpapins of ETHEL KEBEDY, and then left
the platform as it was very crowded.

GALLIVAN advised that as the Senator made
his statement, he, GALLIVAN, had left the arca with
UNO as UMO was to show him the press room where Senator
KENNLDY would be taken for an interview following his
appearance on the platform. He advised they located
the press room and then returned to the speaker's
platform where Senator KENMEDY was still making his
remarks. Mr. GALLIVAN stated that he looked the
situation over trying to decide whether to take the
Senator off the backside of the platform or off the
side of the platform from which they had entered. He
stated that he, GALLIVAN, made the decision to return
from the same side as they had come in., He pointed
out that either the back way or the side way would have
entered a common area behind the platform and this
would have had no effect on movement, but it was only
a more convenient route for the Senator's party. GALLIVAN
advised that when Senator KENNEDY completed his speech
the party made the exit from the side and that he,
GALLIVA!, does not know in vhich order they 1left

S0
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the platform as he was ahead of the party and clearing
the way. He advised that he had been accompanied by
UNQ. He stated he led the party through a long. narrov
room. which eppeared to be a staging area for the
kitchen. He advised this room contaived numerous vending
machines and other types of kitchen equiment. IHe advised
there were people standing around this space, but he
does not recall vho they were and could only yecall them
as possibly being hotel emplioyees. Ille stated he was
about 20-25 feet ahead of the KINIEDY party and there
were perhaps a dozen people betwean hémand the Senator.
He stated that there was a large crowd around and follow-
ing the Senator as he entered this pssageway. GALLIVAN
stated that there wvas no question in his nind as to
the safety of Senator KEKNDDY and instead of a spirit
of tight security there was a spirit of rslaxation
and celebration due to the KENNEDY victory.
\

GALLIVAN advised that as .he walked ahead
he heard several shots behind him. ile stated he turned
around and saw some movement and comwction in the crowd
but dould not discern what was going on, He stated he
saw LILL BARRY., KENNLDY's security man, lunge for some-
thing. He stated he noticed BARRY because he is a
large man and could be seen above the crowd, He stated
he. GALLIVAW, ran towards the Senator and saw him
lying face up on the floor. He stated there were
people bending over him. but the identity of these -
people he could not recall. He stated he did recall
the Senator's wife was at the Senator's side.

BALLIVAN advised he turned toward BARRY,
who was to his right, and noticed he was struggling
with a Latin-looking young man of a small build.

He advised that BARRY had the man pushed and pinned
against the counter. GALLIVAN said he yelled to
BARRY to "take care of the Senator, X can handle
him." At this time BARRY released the man and ran
toward the Senator and he, GALLIVAN, attempted to
take the man and hold him. He stated at this time
there was a continuous struggle to restrain the man
and he recalls GEORGE PLIMPTON, a friend of the
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Senator, joining in the struggle. He stated that as
he grabbed the man he saw a small revolver laying

on the counter., next to the man, and the man reached
for and grabbed it in his hand about the sanme time
that he, GALLIVAN, saw the gun. He stated that as he
grabbed for the gun he cut the palm of his hand on

‘the hammer of the revelver, but was successiul in
keeping the gun immoblized until someone else moved

in and helped control the situation. CALLIVAN said
that he tried to take away the gun., but was unable

to do so, but merely concentrated on keeping the man
Cimmobilized until such time the police could arrvive.
He advised that he wZzoc felt an obligation to protect
the unknown individual who was being beat on and chokad.
by cdhers in the crowd, the nanez of whom he was unable
to provide. He advised that ROOSEVELT GRIER, a friend
of the Senator and also a security man, czme up to the
place vhere he was holding the individual, at wvhich time
he heard someona say, "Let ROSEY take the gun,” which
he ¢id. He stated that GRIER took control of the man
and he pulled away from the action and went back to
where Senator KENNEDY was laying on the floor, He
stated that Mrs. KLNNIDDY was there among cthers and

at this time he and BILL BARRY made a futile attempt
to clear the area of people.

He stated he was about to get the people
away fFrom the Senator and at this time the situation
stayed almost in a state of no change until such time
as the ambulance and police arrived. He advised that
they then took control QALLIVAN advised that he had
never seen the suspect before in his travels throughout
the United States or in his activities around the hotel
on the day of the assassination, or the previous day.
He further advised that from his observations the
suspect appeared to be alone and not in the company
of any other individuals. He aduised that he had not
noted any suspicious activities during the activities
in Los Angeles and that ot no time had there been a

Q
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concern for the Senator's life, although in the back
of his mind he realized this type of thing could always
happen. He advised there was rer any radical changes
in the plans or route except in the one instance
described above where Senator KENNEDY decided to take
the service elevator rather then the public elevator
from the 5th floor. .

He further advised that he is positive that
he would not recognize the suspect again from his own
personal recollection. He stated he did not observe
the suspect shoot and never saw the gun in the hand
of the sugpect until he saw him reach for it and
secure it from the counter fellowing the shooting of
Scnator KERKEDY.

He advised he had no further recollsection
of the acitivities thayhight be of assistance in
this investigation.

o
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Colonel JOHN H. GLENN, Room 1001, Sheraton Boston
Hotel, advised that he was an aide in the campaign of Senator
ROBERT KENNEDY in the California primary election. He stated
that he was in an upstairs suite at the Ambassador Hotel in
Los Angeles, California, when Senator KENNEDY was shot in the
early morning of June 5, 1968. Colonel GLENN stated he did
not see the captured gunman on that occasion nor did he recognize
SIRHAN B. SIRHAN from photographs as an individual he had ever
seen previously on any occasion.

Colonel GLENN stated that the only significant change
he could recall in connection with Senator KENNEDY's plans
was on June 4, 1968. The original plans were thél he would
spend the night of June 3-U4, 1968, at the Ambassador Hotel.
However, after a complete day of campaigning on June 3, 1968,
which ended in San Diego, California, KENNEDY returned to the
Ambassador Hotel late that evening and departed soon after-
wards for the Malibu Beach residence of movie director JOHN
FRANKENHEIMER, KENNEDY and several of his party spent the
following day at Malibu Beach and returned to the Ambassador
Hotel around 8:00 p.m., June 4, 1968.

Colonel GLENN could recall no other significant
changes in regard to Senator KENNEDY's itinerary.
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JEFF GREENFIRID, 425 Riverside Drive, New
York City, furnlshed free and voluntarily the information
regarding the assassination of Senatoy ROBERT F. KENNEDY
as follows:

He &abted that he jJoined Senator KENNEDY'!s Staff
on July 31, 1967, as a junior legal assistant and his dubies
wereminly speech wrltiig, legal research and committee worko.
GREENFIEID stated that he graduated from Yale in June, 1966,
and that ADAM WALINSKY interviewed him for his position with
Senator KENNEDY's Staff. He gaid that WALINSKY and he did
all of the speech writing for Senator KENNEDY,

GREENFIELD stated that during Senator KENNEDY s
campalign in Indiana, he returned to Neu York City on May 8,
10668, with Sengor KENNEDY. He was marwvied on lay 11, 1968,
in Plainfield, New Jersey, and yzjoined KLNNEDY's Staff in
Ios Angeles on lfay 16, 1968, He said that he and WALINSKY
shuttled from California to Oregon as one gpeech writer
would be preparing speeches for the coming events.

GREENFIELID stated that on the evening of June 4,
1968, and early minutes of June 5, 1968, he was in the 5th
Floor Suite of Senator KENNEDY. He stated he was not in
the wllroom of the Ambassador Hotel during thé celebration
and announcement of Senabor XENNEDY!s wvictory. He saild that
he never saw SIRHAN SIRHAN othexr than photcgraphs in newspapers,
megellnes and on television. GREENFIEID sbated that the
individuals in the Sulte of Senabor XONNEDY on the 5th Floor
were notified by, PIERRE SALINGER, by direct line from The
ballroom to CAROL WEICH, Secretary, who was in the Suite,
He sald when WEILCH was informed by SALINGER that something
had hsppened to Senator XKENWEDY, WEILCH informed the
individuals in the Sulte, ADAN WALINSKY ran downgeveral
flights of stairs to the ballroom and returned 8Shortly
aftervard., GREENFIEID stated that he and a number of the
KENNEDY Staff weant to the hospital and stayed at the diffexrent
hospitalg until Senator KENNEDY passed away.

CREENFIELD stabted that he has no additlonal
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The movements ol Senator KEN.IEDY were haadled by JERRY
BRUNO and his creu, called the advance nmen. They made
all arrangements wlth police departments, hotels, routes,
motorcade aad ersxra.

GRETIIFIELD stated that he is temporarily staying
at the apartment of his parents, ¥r. & llrs. BENJAIMIN CREEN-
BIELD, Apartment 9G¢ (222-3235), 425 Riverside Drive, aad
they will know his whereaboutsg at all tiwes, although he
doep have an apartment at 17 3rd Street, Northeast,
Washington, D, .
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LESTER OTTO GUTHMAN, 5038 Aldama Street, Highland
Park, California, telephone 254-9082, was interviewed in
connection with his working at the KENNEDY campaign headquarters
office in Los Angeles during May 19€8, during which time infor-
mation was received by the FBI that SIRHAN B, SIRHAN had been
seen at the KENNEDY headguarters.

GUTHMAN advised during recent months he worked as
Coordinator for the Soubthern California Students for KENNEDY
Campaign. He stated he was hired through the KENNEDY Campaign
Headquarters and attended several meetings during April and
May 19€8. During this time he also attended several meetings
at the KENNEDY Campaign Headquarters, 5615 Wilshire Boulevard,
Los Angeles between Mey 12.- 18, 1968. @UTHMAN observed a
photograph of SIRHAN BISHARA SIRHAN and stated at no vime did he
gee anyone at any of the meetings that resembled SIRHAN BISHARA

IRHAN,

GUTHMAN advised that during the campaign meetings he
became acquainted with JOHN AHRNDT, student at Compton Junior
College, however, he has not seen or heard from AHRNDT since
about June 1, 19€%.

GUTHMAN stated that if any strangers would have attended
any of the campaign meetings, these individuals would have
come to his sttentlon for the meetings consisted of approximately
20 t3 25 campaign workers from the local Los Angeles colleges
and universities.

GUTHMAN advised he was present at the Ambassador Hotel,
3400 Wilshire Boulevard, Los Angeles, California, during the
evening hours of June 4, and early morning hours of June 5, 1968,
He recalled that he was standing outside the front entrance of
the hotel when he first learned of the shooting of Senator
ROBERT F. KENNEDY,
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He stated that during the time he was at the hotel or
8t any other time nothing came to his attention to indicate
Sens tor KENNEDY would be shot. Also, he observed no one at the

hotel who resembled SIRHAN on June 4, 19€38, or at any other
time,

GUTHMAN furnished the following information concerning
himself:

Date of Birth May 9, 1348
Place of Birth Seattle, Washington
Height 516"

Weight 1 ounds
Social Security No.

- 98 -
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AT WASHINGTON, D, C,

EMILY LOUDCLL INSLLY, 201 I Street, S.W., advised
SA PHILIP E. COGHLAN that she was one of the secretaries assigned
to Senator KENNEDY's staff as it was traveling on the West Coast,
handling the Oregon and California presidential primaries.

She advised that at the time of the assassination of
ROBERT F, KENNEDY, she was in the Senator's suite, Ambassador
Hotel, with numerous other individuals, watching the television
reports., She related that she has no firsthand knowledge of the
shooting, and to the best of her recollection, she has never
observed SIRHAN SIRHAN in the past.

INSLEY related that Senator KENNEDY was scheduled to
attend a victory party with his volunteer workers after his

speech; howvever, he decided to meet with members of the press
before attending this party.

39
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1 MARY MAINM, 2254 Hall Place, Worth West,
Tashington, D. C., st ﬂtca sne was a secretary traveling
with the official party of Senator IEMIEDY on his
West Coast presidential camoalgn.

h
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She said she was in the seventh floor suite of
the Ambassador Hotel on the night Senator KEFNIIEDY was shot
and theréfore could furnish no pertinent details, '
She said, to her knowledge, she had never seen SIRREAN

SIRHAN, the suspected assassin of Senator KEkLEDY,
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Dr. MARCUS S. MC BROOM, Ph. D., was contacted at his
office, 706 East Manchester, Los Angeles concerning the assassinatiol
of Senator ROBERT F, KENNEDY. He advised that he was a KENNEDY
supporter and member of Senator KENNEDY's Local Speaker's Bureau
and he was present at the Ambassador Hotel on the night KENNEDY
was shot. He provided the following observations which occurred
at the Ambassador Hotel on the night of June 4, 1968.

He arrived at the Ambassador about 10:30 PM on
June 4, 1968. The guards at the door of the Embassy Room at the
Ambassador would not let him enter the room. He was told
that because of fire regulations they were unable to allow
anyone else to enter the room. He then went through the kitchen
in order to enter the Embassy Room. While he was going through
the kitchen he stated that he observed SIRHAN sitting on a table
in the kitchen. He stated he thought it was odd that SIRHAN was
in the kitchen because he was not dressed as a kitchen employee
and he was dressed in "dirty" clothing. He did not speak to

SIRHAN but remembered seeing him in passing through the kitchen
about 10:30 PM, June 4, 1968.

MC BROOM stated he had been an active worker for the
KENNEDY campaign in the Los Angeles area. He was with the
KENNEDY party on the Senator's visit to Watts and at the Greek
Theater and acted as a security man at the Greek Theater.

After he arrived in the Embassy Room he saw Mrs.
JEAN SMITH who invited him to join the private after-victory
party, which was for the campaign workers. About mid-night,
Senator KENNEDY came into the Embassy Room to make a short
speech. It was his understanding that the Senator would leave
through the crowd. Someone told him that Mrs. KENNEDY was
feeling faint, so KENNEDY decided to leave through the back
entrance and through the kitchen.

He joined the KENNEDY gr;gp and was following then
through the "pantry door" which le#8 to the kitchen. Just before
he went through the door, he saw many ballbons floating in the air.

On
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Just as he entered the door, he heard what he assumed later
to be the first of several gun shots fired. At first, he
thought the noise he heard was caused by the exploding of the
balloons. When he realized that the noises he heard were gun
shots, he recalled hearing six (6) shots. He did not see any
person firing the shots. The last thing he remembered of
seeing Senator KENNEDY was his apparent efforts to protect
himself by throwing up his hands. His next recollection was
onggOSEVELT GRIER and others trying to take a gun away from
SIRHAN.

An unidentified woman shouted to him to "get a
doctor, the Senator has been shot.," At this point, MC BROOM
ran from the kitchen into the Embassy Room searching for a
doctor. While running in the Embassy Room, he stated he
remembered seeing a caucasian female about twenty-five, 5'4",
126 pounds, moving toward the exit. This woman was wearing a
white dress with black polka dots and definitely had dark hair.
He did not say anything to this woman, nor did he hear her say
anything. He stated the only unusual thing he noticed about
this woman was the fact that she appeared much calmer than
anyone else in the room, and appeared to be trying to leave
the room as soon as possible.

While in the Embassy Room, searching for a doctor, a
man hurried past him in a furtive manner. He corld not describe
this man, but believed he was caucasian and carried a notebook.
As he left the Embassy room into the hall, he saw Mr. SAMUEL
A, STRAIN, who is an insurance broker with an office on Crenshaw
Boulevard. STRAIN said to him, "My God--he run right through our
fingers." MC BROOM stated that the man to whom STRAIN was
referring was the same man who ran past him mentioned above.

MC BROOM said his impression at the time that this man ran
past him was that he was a newspaper reporter. He did not
give this man any additional thought, since he was sure that
the assassin was being subdued in the kitchen.

Just outside the Embassy Room entrance, he found
Doctor FRED PARROTT, who is a Medical Doctor, and Doctor ROSS
MILLER, whom he said is a surgeon. He attempted to lead them back
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to the kitchen where Senator KENNEDY had been shot. At this
time security was extremely tight, and the guards at the Embassy
Room entrance would not let them into the room. After proper
identification, indicating that the three were doctors, the
guards let them into the Embassy Room. The three of them then
rushed back to the kitchen.

When they reached the kitchen, the ambulance was
already there taking care of Senator KENNEDY. The first thing
he saw was Mrs. EVANS lying against the wall with blood coming
from her head. He advised that he is not a medical doctor,
but a clinical psychologist, therefore, he did not administer
first aid to Mrs. EVANS or anyone else. He did what he
could to help Doctor MILLER in administering emergency
treatment to the other victims of the assassin's bullets.

As additional ambulances arrived the various vietims were
taken from the kitchen.

Shortly after he arrived back in the kitchen with .
the doctors, the police had SIRHAN in their physical custody.
Ag they were taking him out of the kitchen into the main
hall, he heard SIRHAN say, "I did it, but I can explain. I
did it for my country."

After all the victims had been taken away in
ambulances, there was still mass confusion in the kitchen and
the Embassy Room. He stated ABC and CBS reporters wanted him
to make a statement which he did. At this point, he advised
that he became extremely exhausted and wanted to go home. He
went into the Embassy Room and discovered that the police
would not let anyone leave. He went back to the kitchen and
had one of the kitchen employees lead him out the back way.
He went to his car and went home.

In reflection, he remembered that every person he
thought to be an employee in the kitchen was dressed in white,
This is anotherrveason he thought it strange to see SIRHAN in
the kitchen area earlier in the evening.

He estimated that the lapse of time from the shooting
until he left the hotel to go home was about thirty (30) minutes.
He arrived home between 1:30 and 2:00 AM.
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MC BROOM stated that he resides at 3736 Mullin Place,

Los Anﬁeles, California, 90043, and has telephone number
294-0342,

He advised that he had been interviewed by Mr. BOLES
(phonetic) of the Los Angeles Police Department. He said he
told BOLES everything he had just stated. BOLES showed him many
photographs of both males and females. From the photographs
shown to him, he was unable to identify the woman in the polka
dot dress or the man who ran past him in the Embassy Room whom
STRAIN thought was involved.
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HUGH J. 1C DONALD, residence 3601 Robert L. Lee Place, Alex-
andria, Virginia, Assistant Press Secretary to the late Senator ROBIRY
Fo KENAEDY, advised that he admitted volunteer campalgu workers to the
Embassy Room of the Ambassader Hotel, Los Aﬁéelco, Ca*lLQKDLa, between
6:30 and 6:45 P.M., on June 4, 1968, He said avound 7:15 P.l{. of that
date, it was decided to close the Embassy Room and thereafier admit
only chose who had an Embassy Room press pass. He sald lat folloﬁ;n«
Senator KIZINEDYS victory speech in the Imbassy Room, Sena KENHEDRY
was to go to the Coionlal Room to talk to the writing press as he had
in the Indiana end Oregon primaries.

MC DOMALD stated that he was nesr the Colenial I om then he
heard a commotion, however, he did not ¢ctuailj hear any shots., He
said the events are just a blux to him but he “ecﬂ".s c;&nb;nn on &

Y

stecl table and seelnu Senator KENMEDY lying on the floor. He said
P ‘.\ (o

that he saw SIRHAY SIRHAN, the sus ﬁacced assallaut of Scnator KEWEDY,
however, he was not awere that he had scen SIRMAY at any prior time.

NI 0Y

on_6/18/68 at__Washinston, D.C. File#__ WFQ 173-135
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o Mz, JAWES MC BARUS, 410 Conduitt Drive, Yooresville, Iudisna,
Baviged thatl he went to Los Angeles, Califoinia, on Wednesday, |
lay 29, 1288, from Oregon vhexe he was working on the BINNEN primary.

» HC BARUS said ho aceompanied the motorcadé to downtown Losg Angeleg

vhere he mtopped at the Ambagsador Hotel foir the assigrment in the .

. Califorwia primaries. MO MANUS saild that be vas assigned $o make .

-arrangenenis for a working press room which was the Colonial Reon
of the lnbagsador Hotel and a pregs distribution conter which -
wasg the Horik Room of the Anbassador Hotel. M0 BARUS stated that
he was assinted by BOY RINGER of MWalibu, California, amd. that in
addition to making arvanpemenis for the sbovesmentioned ricasm,

ho and RINGER took over the registration desk of the hotel fram
approxinatoly 6:08 PR, Hay 28, 1968, tq 1:00 A, Hay 30, 1963,

BC RANES sadd that sometime botween 8:48 and 10:30 pu,
RINGER muggested that they take & break by golng fox & drink Co
toa free bay which was set up meay the Exbassy Reoom ef the Ambasesadorw
Hotel. MO MANUS sald while sitiing at a table near the fres bar, -
8 young man demerdibed as 8°3', 120 pounds, davk complexiom, with |
heavy well-groomed bLlack hair, wearing & sport coat with biue etvripes
and copteasting trousers and & dagk tie opeh st the neck, spproached
bin and asked for the pchednle of Senator EEHREDY foxr the two :
Jollowing dhym, Hay 30 and 3%, 1943, MO HARUS said Ris fiest . . -
thought wes “"what®s 2 Hezican Aneriean repoxber doing bers in Oregon',
but then he recalled he wam in Californin, BC BANUS answered

.ihat he did mot have the gchedule but that ths individual eculd

obtain the same by golng to 561D Vilshire Boulevard ox calling thege.
BC HANUS gtated that the individea) then asked what time the Sematar

‘would be in thet evening, to which MO NANUS angwered 13:00 34,

BC HANUS said he then assumed that the individual worked for a radic
pitation in that radio stations gond young people whe are inexperienced
wheroas hewspaper mediz ave more apl to aend older, nore ezperienced
personnal. MC BANUS stated (hat the individusl had 2 Wednemday
schedule dn his right coat pocket and that he said, “I have today e

50 BANDS advised that he went hack to the registration desk

of t&é--h@tel- at appreximately 13:00 P¥, whereupon the press contingent

caxe ¥y the stairg., RO HANUS said that he thought the Semator

" was Dack in the botel at this time bechuse of the return of t;xa préss
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MC MANUS said he checked people in until approxinately
1:60 AM, May 30, 1988,

) EHC MANUS recalled that he saw the individual the second
time between 11:00 and 12:00 during a short trip to the Horth Room
at which time the individual again asked the guestion regayding the
Senator's schedule,whereupon MHC MANUS informed him that he must go

to 6618 Wilshire Boulevard to obtain the same.

¥C MANUS further stated that sometime afier he saw the first
individual (probably Vednesday moraning or early afternoon) two
Latin types described as well dressed,olive skin, thin faced; welle
groomed dark hair with long sideburns, and woaring davk Dusiness
suits, 2lso asked for the schedule, NC HANUS added that these two
individualg locked enough alike to be cousgins,

MC MANUS advizsed that he left on Thursday aiterncon
to go to New York City for campalign arrangements thevre.

Upon being exhibited a photograph of SIRIAN SIREAN,
MC MANUS said that the face on view locked like the £ivst indlvidual,
but that he could not be positive, He, K MANUS added that the
photograph Inked a little wmessed up and that he had the impression
that the first individual mentioned zhove may have had longer sideburns;
however, he added the photograph of SIRPAN SIRHAN seemed t0 him to
not be totally unfamiliar, HC HANUS said that the photograph of
SéRHAN SIRHAN did rot in any way resemble the two Latip types mentionsd
above. -

MC MANUS recalled that hig first reaction after seelng
news media photographs was that he vaguely remembered seceing somecne
very similay to SIRHAN SIRUAN,

MC MANUS further stated that he could not be cewxtain i
it was the first inpdividual in the Ambassador Hotel the nipght of
May 29, 1968, but someone was wearing & pair of dark brown buckle
loafers, with 2 sheen, made of large grain leather with the buckle
scross the ingtep, M0 MANUS added that he appreciates good shoes,
and that {for some reason these stood out in his mind, perhaps
because they were uncared for,

MO MANUS finally stated that it was possible that ROY RINGER
of Maibu, Califernia, may have seen and could recall the Iirst
individual mepntioned sbove, MC HANUS added that he did not know
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what RINGER's address was; however, he was sure that he, RINGER,
could be contacted through PAT EROWH's Law Office, in Los Angeles,
~ California,

MC MANUS further added that either LISA GWIRTZMAN and/or
CONSTANCE CHANCELLOR were present when the two Latin types
asked for the Senator's schedule of May 30, 1968, According to
MC MHANUS, LISA GWIRTZMANW lives in New ¥York City and could be
contacted turough her hushand MILTON GVIRTZMAN of Dutton, Gwirtzman,
and Wise (phonetic) law Firm of New York City; and that CONSTANCE
CHARCELLOR could be readily found in the Washington, D. C. telephone
book, although her address at that time was wknown to him.

+3J8
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PHTITLIP MULLER, residing at 3201 Hamilton Way,
advised he was formerly Assistant Office Manager at the
KENNEDY for President Campaign Headquarters, 5615 Wilshire
Boulevard, Los Angeles., He said his duties consisted of

being in charge of supplies and campaign literature at the
headquarters.

Mr, MULLER said he was at the Ambassador Hotel

on the night of June 4-5, 1968, and had the job of tabulating
votes. He was handling this activity inside the Presidential
sulte, which was located on the top floor of the hotel. He
sald he was inside the Presidential suite all of the time

. he was at the hotel that evening with the exception of the
period he went downstairs to get something to eat. He
estimated that this was about an hour before Senator KENNEDY
was shot. Mr. MULLER said he has never met a person having
the name SIRHAN SIRHAN, He has seen photographs of SIRHAN
SIRHAN in the newspaper, and he is positive he did not see
him at the Ambassador Hotel on the night of June 4-5, 1963,
Mr. MULLER added that he cannot recall ever having seen
SIRHAN SIRHAN at the KENNEDY for President Campaign Headquarters
located at 5615 Wilshire Boulevard.

On 7/10/68 ot Ios Angeles, CaliforniaFile # — Los Angeles 56-156-
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WILLARD H. MURRAY was interviswed at his residence,
5302 Maymont Drive, He advised he wag not in or near the
Zmbassy Room during the evening of Junz 4, 19683, and did not
See Senator KENNEDY deliver his victory speech and did not
see or hear the shooting which followed. MURRAY advised
he wag Southern Californis Assistant to the KENNEDY Campaign
Manager during the evening he was in Assemblymsen JESSE UNRUH's
suite at the Ambassador Hotel. MURRAY advised he is smployed
as dxecutive Assistent to Mayor SAM YORTY, Los Angeles, in
Room 305, City Hsll.

€/13/€683 Los Angzles, Californis ) Los Angelegs 56-156
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ir. GEORGE PLIMI™ON was intecviewed at his
residence, 541 East 72nd Street, New York, New York.

He suvated that he was in California for
approximately the week prior to Juns 4, 1968, making
speeclesiin benalf of Senator DROBERT KENNEDY,

On *the night of June 4-5, 1968, prior to Senator
KENNENY's sreech, he was in Senator (ZNNEDY's suite at
the Ambassador Hotel in 1os Angeles. Calif>rnia.

He left the suite with 3enator KENNEDY's
party and went down a back elevator, by the kitchen
and on to the podium in the ballroom where Senator
KENNEDY made his speech. During the speech, PLIMPTON
was on the stage and stood to the rear and to the left
of Senator KENNEDY.

PLIMPTON was not part of the planning as to
the route to Sake to or from the ballroom and Just
"tagged along" therefore he did not know if the
rlan, if there was one, of departure was changed.

When Senator KENNEDY finished his speech,
he turned to the rear of the stage and scartved that
way in the general direction of PLIMPTON, PLIMNITON,
anticipating that Senator KENNEDY was going out the back
of the stage, preceded Senator KENNEDY and went 50
the right after leaving the stage. PLIMPTON was
wallling along about 12 feet in front ¢f Senator KENNEDY
and would look back vo see that he (PLIMPTON) was going
in ¢he correct direction.

Evidently as he was walking along he walked
by SIRHAN SIRHAN but did not notice hin.

111
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At one pciat he louked back as was his
practice and saw that he was gcing ir tho correct
direction and Senator KuNNEDY was about 12 feet behind
him and was shaking hends with one of the kitchen
employees., He then looked forward and at that
moment he heard very sharp shots. He knew they were
shots and thinks that there were five of them in very rapid
succession.

He turned his head and s=2w people reacting,
shouting and screaming.

There was 2 crowd around Senator KENNREDY
and PLIMPTON could not sce everything ciearly but he
thinks that BILL BARRY of Senaior XKENNEDY's staff, may have
knocked down SIRHAN SIRHAN once or twice., Out of the
great crowd around Senator KENNEDY came enother
smaller crowd. In this latter grouo was JACK, a red-
headed male member of Senator KENNEDY's stail, SIRHAN
SIRHAN and maybe BILL BARRY., JACK, the reda-head, and
maybe BARRY had SIRHAN, BARRY then turned tack
to Senator KENNEDY w:..> was lving on the floor.

PLIMPTON gravbed for SIRHAN who still hada the
gun. At this point, JACK, the red-head., and PLIMPTON
had SIRHAN by the arm and had him over a steam table
trying to get the gun from his hand. There may have
been a third party holding STIRHAN. AL about this time,
PLIMPTON thinks the gun came Joose from SIRHAN's
hand but SIRHAN recovered it immediately. There were
no shots Tfired. Th.ungs hapven.ed very fast and others
were helping to subdue SIRHAN. A man wearing a seer
sucker jacket had hold of SIRHAN's leg and ROSIE GRIER
nad hold of SIRHAN,

The struggle for the gun took a long time as
SIROAN had 2 firm grip on it. With JACK the red-head

and PLIMPTON holding SIRHAN's wrist, a person who PLIMPTON
thinks was GRIER got the gun out of SIRHAN's hand.
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) At one point SIRUAN said something such as
"You're hurting wuwy leg." PLIMPTCON did not hear SIRHAN
say anytaning else.

SIRHAN was now subdued and peing held by JACK,
the red-head, ROSIE GRIER, the male in the seer sucker
jacket who had SIRHAN bv the leg and PLiMPTON who had
SIPHAN by the wrist. They heid him until tle police
arrived and SIRHAN was turned over to the custody
of the police. JESSIC UNRUH was presens and did most
of the talking to the police a..d went with the police
and SIRHEAN,

PLIMPTON did not go to see Senator KENNEDY
as he, PLIMPTON, was holding SIRHAN, PLIMPTON thinks
that Senator KENNEDY was taken out before SIRHAN was but
is not sure of thic as his attention was on SIRHAN.

After SIRHAN was turned over to the police,
PLIMPTON went to the Good Samaritan Hospital where
Senator KENNEDY had been taken.

) While SIRYAN was being held, people asked
him why he did it and PLIMPTON asked him why he did it.
SIRHAN did not answer any of these people.

PLIMPTON had never seen SIRHAN prior to the
shooting and FLIMPTON noticed nothing uandue prior to the
shocting. ,

PLIMPTON did not see the other shooting
incidents.
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Mrs. FREDDY PLIMPTON was interviewed at her
residence, 541 East T2nd Street, New York, New York.

She stated trat her husband is GEORGE
PLIMPTON and that sha was in Califorania with him for
approximately the week prior to June L, 1968 as ner
husband wes making speeches in Califorinia in pehalf of
Seneitor ROBERT KENNEDY,

0. the night of June 4-5, 1968, pricr *c
Senator KENNEDY's speech, shewas In Senator KENNEDY's
suile at the Ambassador Hotel in Los Angeles, California.

She left the suite with Senator XENNRLCY's
party and down a back elsvator, by the xitchen and on
to the podium in the ballroom wnere Senctor KENNEDY
made his speech. During the speech, Mrs.

PLIMPTON was on the stage to the rear and left of
Senator KENNEDY,

She was s%anding in front of the stage curdin
and near some stairs that went down. She was standing
with RAFER JOHNSON w..0 was possibly standing on the
stairs. Because she is shoré, she could not see much
but noticed nothing undue.

When Senator KENNEDY finished niis speech,
she followed Mr. JOHNSON down the stairs cnd thought
that Senator KENNEDY followed behind c¢hem. She later
learned vhat Senator KENNEDY did not come down these
stairs.

She was then in a corridor and thinks she
waited with Mr. JOHNSON for Senator KENNEDY to "catch up".
She then contirued walking assuming that Mr. JOHNSON
was near her,.

L1bk
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A3 she was walking aiong she was about four
or five feet in front of Senator KENNEDY 2rd about three
feet to uLis right.

. As she was walking along she was looking back
oi Senator KENIEDY and szw him turn to his left to
shake Liands with a male kitchen employee.

At this moment, Senator KENNEDY gave a slight
Jumd and his hands wen* up to the side cf his face
in a motion as if to push something away. She then saw an
arm go up towards Senacor XKENNEDY's head, but did not
see 8 gun, heard shots and it was obvious to her thab Senator
had been shot.

All of this happened very quickly aad sone
of it almost simultaneously.

Shie saw SIRHAN SIRHAN very clearly. She
saw his arm up toward Senator KENNEDY's head but aid
not see the gun. She saw SIRHAN SIRHAN's arm working
and his eyes were narrow, the lines on his face -rere
heavy and set and he was completely concertrated on what
he was doing. .

Irn view of the fact that Mrs. PLIMPTON <onsiders
hérself short and that she could see SIRHAN SIRHAN v=ary
cleaxly she is of the opinion that he was raised in some
way. That is, he may have been sitting on a table
or the crowd which was very thick, mey have pushed
him on vo or against a table. This would have been
before the shooting.

Mrs., PLIMPTON is of the opinion that Senator
KENNEDY, in turning to his left to shake hands, put
himself in close range of SIRHAN SIRHAN and that when
Senator KENNEDY gave a slight jump, he was being shot
in the arn.
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Mrs. PLIMPTON is of the opinion that there were
about five shots .in very rapid succession and two or
three scattered shols after that.

Mrs. PLIMPTON went out a door by thz press room
for a doctor. On her way out she went by a group of
veople here SIRHAN STRHAN was, but diu aot see him.

She learned later uhat her husband was also in this
group but she did not see him.

When she ot out the door, she saw a girl
stending there and told ihis girl to gzt a doctor.

Mrs. PLIMPTON then went back in through
the door. The door was vblocked by someone but she
pushed her way in.

She saw SIRHAN SIRHAN lying on a table, ROSIE
GRIER lying on his legs and Mr. PLIMPYON ctanding or
kreeling on the table.

She went to ROSIE GRIER as he was "broken-up”,

- She saw SIRHAN SIRHAN released To the police
and then she and Mr. PLIMPTON took Mr. GRIFR to the
kitchen and gave him some water, then she and Mr.
PLIMPTON took Mr. GRILR to Senator XKENNEDY's suite

and "put him in bed",

Mr. and M¥rs. PLIMPTON then went to the Good
Samaritan Hospital where Senator KENNEDY had been
taken. Mr. GRIER appeared at the hospital later.

Mrs. PLIMPTON had never seen SIRHAN SIRHAN
prior to the shooting and she heard him say nothing.

Mrs. PLIMPTON is of the impression vhat

SIRHAN SIRHAN was removed before Senator KENNEDY was taken
out. .
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Mr. ROY J. RINGER, 12158 Pacific Coast Highway,
Malibu, California, telephone 456-2U485, who is a self-employed
writer, who works out of his home, was interviewed at his home
and he furnished the following information:

He was a salaried speech writer for the late Senator
ROBERT F. KENNEDY and had been so employed for about one month
prior to the Senator'!s death.

On Wednesday, May 29, 1968, he came to Los Angeles
from Portland, Oregon, and on that evening was in the Colonial
Room of the Ambassador Hotel, Los Angeles, where he had a drink
at the free bar with JAMES MC MANUS of Moorsville, Indiana. He
could not recall the detalls of any specific instance where
someone had asked the Senator's schedule because he said he nwust
have been asked one hundred or more times where the Senator
would be from time to time. He could not recall what the
individual looked 1like, but had a faint recollection of MC MANUS
telling someone to go to the campaign headquarters for some
information. He said MC MANUS must have a much better memory
than he has because he recalls no details of the incident and

the description of the individual as furnished by MC MANUS
meant nothing to him.

He was shown a photograph of SIRHAN B. SIRHAN and
stated he could not recall having ever seen him in person.

He said he spent considerable time during the day
and in the evenings working in the North Room of the Ambassador
Hotel and had spent very little time at the campaign headquarters
on Wilshire Boulevard.

He stated that on the night of June 4 and the early
morning of June 5, 1963, he and his wife, VIVIAN, were working
at the anchor desk to the left of the stage in the Embassy Room
and heard Senator KENNEDY address the group in the Embassy Roon.

oq ©/15/68 o Malibu, California rile 4 LA 56-156
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